



ခုန်အဲန်ယုန် - ကညီဒီကလုန် စာဖိုန်ကရၢ
လီၢ်ခၢန်သးဝဲၤလီၢ်ခိန်သ့န်
ကီၢ်သုလုၤ
www.knuhq.org

ခုန်အဲန်ယုန် - ကညီဒီကလုန် စာဖိုန်ကရၢ, ကရၢခိန် သးခိန်ကျၢန်ဒိန်စိ စီၤမူၤတူစ့ဖိ
အတၢ်ကတိၤလီၤဖဲ ကညီဒီကလုန် တၢ်ပၢ်ဆၢ ပဲၤထီၣ် (၇၄) ဝိတဝီ အမုၢ်နံၤ

ကညီနံၣ် - ၂၇၆၂နံၣ်, ထုကူၣ်လိထီၣ်(၁၁)သီ
ခရံၣ်နံၣ် - ၂၀၂၃နံၣ်, လိယနူၤအါရၣ်(၃၁)သီ

ယပုၤကလုန် ကညီဖိ ဒီးကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိ ခဲလၢၣ်သ့ၣ်သုစၢ,

တနံၤအံၤမၢ်ဝဲ ကညီနံၣ် ၂၇၆၂နံၣ်, ထုကူၣ်လိထီၣ် (၁၁)သီ, ခရံၣ်နံၣ် ၂၀၂၃နံၣ်, လိယနူၤ
အါရၣ် (၃၁) သီ ကညီဒီကလုန်တၢ်ပၢ်ဆၢ ပဲၤထီၣ် (၇၄) ဝိတဝီ အနံၤန့ၣ်လီၤ. ကညီဒီကလုန်
အတၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် ပၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢကညီဖိတဖၣ် မ့ၢ်ပုၤတကလုန်လၢအဲၣ်တၢ်သ
ဘျ, တၢ်တီတၢ်တြၢ် ဒီးတၢ်ထဲသိးတုၤသိးအတၢ်ပနီၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တနံၤအံၤ ကလုန်တစံး,
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါတစံး, ပတအိၣ်ဒီးတၢ်အဗျၢၣ်အဆၢဘၣ်, ဒီးပဆၢဂ့ၤဆၢဝါဘၣ် ကညီကမျၢၢ်ထံဖိ
ကီၢ်ဖိတဖၣ် ဒီးကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢၣ် လၢအဲၣ်ဝဲ, ပၣ်လုၢ်ပၣ်ပုၤဝဲ ဒီးဂဲၤလိၣ်ဝဲလၢတၢ်သဘျ,
တၢ်ထဲသိးတုၤသိးဒီးတၢ်တီတၢ်တြၢ်ခဲလၢၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယပုၤကလုန် ကညီဖိ ဒီးကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိ ခဲလၢၣ်သ့ၣ်သုစၢ,

ခုန်အဲန်ယုန် - ကညီဒီကလုန်စာဖိုန်ကရၢ ဒီးကညီကလုန်အတၢ်ဂဲၤလိၣ် အတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိ
အခိၣ်သ့ၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်တီတၢ်တြၢ်, တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ်စံၣ်ညိၣ်ပၢလီၤသးခွဲးယၢ်တဖၣ်
န့ၣ်လီၤ. စးထီၣ်လၢ ကညီကလုန် အတၢ်ဂဲၤလိၣ် အိၣ်ထီၣ်ဝဲ လၢထံၣ်ကီၢ်သိးအကျဲ, ဒီးလၢခံန့ၣ်
ထီၣ်ဘးဝဲဆူ စုကဝဲၤတၢ်ပၢ်ဆၢအကျဲ အတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိအခိၣ်သ့ၣ်တုၤမုၢ်မဆါတနံၤအံၤန့ၣ်
မ့ၢ်ဒုၣ်တၢ်တီတၢ်တြၢ်, တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ်စံၣ်ညိၣ်ပၢလီၤသးခွဲးယၢ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ.
တၢ်လဲလိၣ်တအိၣ်ဘၣ်, ခိဖျါလၢကမျၢၢ် ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ်ပၣ်လုၢ်ပၣ်ပုၤဝဲဒီး ဂဲၤလိၣ်ဝဲလၢတၢ်တီ
တၢ်တြၢ်, တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ်စံၣ်ညိၣ်ပၢလီၤသးခွဲးယၢ်တဖၣ်, ဒီးအတၢ်ဆီၣ်ထွဲဒီး တၢ်ဂဲၤလိၣ်
သကိး ယုၣ်ဒီး ခုန်အဲန်ယုန် - ကညီဒီကလုန်စာဖိုန်ကရၢအယိ ပတၢ်ပၢ်ဆၢအတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ်
မူဝဲဂဲၤဝဲထီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ယပုကလုင်ကညီဖိဒီးကမျာ်ထံဖိကိ်ဖိခဲလၢင်သ့ၣ်သ့ၣ်၊

ကညီဒီးကလုင်အတၢ်ဂဲၤလိင်အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိန့ၣ် မ့ၢ်ထံၣ်ကိၢ်သဲးတၢ်ဂဲၤလိင်အကျဲဒီး မ့ၢ်တၢ်ဂဲၤလိင်လၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် ဒီးလၢထံၣ်ကိၢ်သဲးတၢ်ထံၣ်လိင်တဲသကိးအကျဲန့ၣ်လီၤ. ကညီဒီးကလုင်အတၢ်ဂဲၤလိင်န့ၣ် တမ့ၢ်လၢကမၤနၤမၤယၢ်ဝဲကလုင်အဂၤဒီး ကဒိၣ်စိဝဲလၢကလုင်အဂၤတဖၣ်အဖိခိၣ်ဘၣ်, ဒ်ပုၤတကလုင်အသိး, ကအိၣ်ဝဲဒီးပုၤကလုင်တကလုင်အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်, ကလုင်အက့ၢ်အဂီၤ, ကလုင်တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးကလုင်တၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသး ခွဲးယၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

သန့ၣ်က့, စးထီၣ်လၢတုၣ်တက့ၣ် အလိၣ်, စါခွဲၣ်န့ၣ် ခီဖျိလၢ တၢ်စုဆူၣ်ခိၣ်တကး အတၢ်မၤတဖၣ်လၢမၤပျံၤမၤဖုးဒီးမၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲကညီကလုင်အဒုသဝီတဖၣ်ဒီးကညီဒီးတကလုင်အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအယိ, လၢတၢ်တသ့တဘၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ် ကညီဖိတဖၣ် ဘၣ်ဖိၣ်ထီၣ်က့ၤဝဲတၢ်စုကဝဲဒီးထံၣ်ကိၢ်သဲးတၢ်လဲလိင်အံၤ ထီၣ်ဘးဝဲဆူ စုကဝဲၤတၢ်ဒုးပၢ်ဆၢအကျဲလၢ တၢ်ပၢ်ဆၢ ဒိတဒၢလီၤက့ၤသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ထံၣ်ကိၢ်သဲးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအကျဲတဖၣ် မ့ၢ်ကတၢ်ကွံၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၤ, ဒီးမ့ၢ်ကတၢ်ကွံၣ်ဝဲမ့ၢ်ဂ့ၤန့ၣ် စုကဝဲၤအတၢ်ပၢ်ဆၢ ကပိၣ်ထီၣ်ဝဲအခံၤလီၤ. တၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်လီၤဆီဘၣ်, တမ့ၢ်တၢ်လီၤလးဘၣ်, မ့ၢ်ဒၣ် ထံၣ်ကိၢ်သဲးအတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤန့ၣ်လီၤ.

ယပုကလုင်ကညီဖိဒီးကမျာ်ထံဖိကိ်ဖိခဲလၢင်သ့ၣ်သ့ၣ်၊

ပတၢ်ပၢ်ဆၢတၢ်ဂဲၤလိင်န့ၣ် ကဘၣ်မၤနၤတၢ်သပုၢ်ကတၢ်လီၤ. ပကဘၣ်မၤအိၤတုၤအကတၢ် ဒီးတုၤပတုၤဆူ ဖိတၢ်တၢ်မၤနၤန့ၣ်လီၤ. ဒ်ပအိၣ်ဒီး ထံၣ်ကိၢ်သဲး တၢ်ပညိၣ်ကွၢ်ဖိလၢတၢ်တီတၢ်တြၢ်, ခွဲးယၢ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးခွဲးယၢ်အသိးန့ၣ် ပကဘၣ်ဂဲၤလိင်အိၤတုၤပတုၤဆူ ပဖိတၢ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးဒီးတၢ်တီတၢ်တြၢ်, တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသးခွဲးယၢ်တဖၣ် ကအိၣ်ထီၣ်ဝဲအဂီၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ် ဖဲၣ်ဒရဲၣ်ဒိၣ်မိၣ်ကရၣ်စံၣ်ကိၢ်စၢ်ဖိၣ်လၢအိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤ လၢပုၤကိးကလုင်ဒဲးဒီးလၢကမျာ်ထံဖိကိ်ဖိခဲလၢင် ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲနီၢ်တဂၤခွဲးယၢ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးနီၢ်တဂၤအတၢ်သဘျု, ယုၣ်ဒီးကလုင်အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ဒီးကရူၢ်ကရၢတဖၣ်အခွဲးအယၢ် ဒီးအတၢ်သဘျုတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်တဖၣ်အံၤ ကဘၣ်အိၣ်ကွဲးလီၤယၢ်အသးလၢ ထံကိၢ်သဲးတၢ်ဘျုးခိၣ်သ့ၣ်အပူၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးဒီးကမျာ်ထံဖိကိ်ဖိတဖၣ် လၢအတၢ်စံၣ်စိၤတဲစိၤ, အတၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, တၢ်စုၢ်တၢ်န့ၣ် ဒီးလုၢ်လၢ်ထူသန့လၢတဒ်သိးလိင်အသးတဖၣ် အိၣ်မူသကိးဝဲလၢထံကိၢ်တဘျုးယိဒီးလၢတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ်အပူၤ, ဒီးလၢတၢ်ပၢ်ပနီၣ်လိင်သး, လၢတၢ်ပၢ်ကဲလိင်သး ဒီးလၢတၢ်တီစၢၤမၤစၢၤလိင်သးကန့ၢ်ကသ့ဝဲအဂီၢ်န့ၣ်တၢ်ကဘၣ်ကွဲးလီၤပၢ်လီၤခွဲးယၢ်တဖၣ်အၤ လၢထံကိၢ်သဲးတၢ်ဘျုးခိၣ်သ့ၣ်အပူၤ ဖျိဖျိဖျါန့ၣ်လီၤ. အယိ, အလီၢ်အိၣ်လၢ တၢ်ကဘၣ်လဲလိင်က့ၤ ထံကိၢ်သဲးတၢ်ဘျုးခိၣ်သ့ၣ် လၢအိၣ်ပၢ်စၢၤဝဲဆူ ဖဲၣ်ဒရဲၣ်ဒိၣ်မိၣ်ကရၣ်စံၣ် ထံကိၢ်သဲးတၢ်ဘျုးခိၣ်သ့ၣ်လီၤ. သဲးတၢ်ဘျုးခိၣ်သ့ၣ်အံၤ ကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အုၣ်ကီၤလၢတၢ်တီတၢ်တြၢ်, ခွဲးယၢ်တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးတၢ်စံၣ်ညီၣ်ပၤလီၤသး ခွဲးယၢ်တဖၣ် လၢပုၤကိးကလုင်ဒဲးဒီးကမျာ်ထံဖိကိ်ဖိခဲလၢင်အဂီၢ်လီၤ.

ယပုၤကလုာ် ကညီဖိ ဒီးကမျာ်ထံဖိကီၢ်ဖိ ခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်၊

တၢ်ပၢ်ဆၢအတၢ်ဖံးတၢ်မၤဒီးတၢ်ဂဲၤလိာ်န့ၣ် တမ့ၢ်ပုၤတဂၤအတၢ်မၤဘၣ်, ဒ်န့ၣ်အသိး, တမ့ၢ်ထဲပုၤတကလုာ်ဖိၤအတၢ်ဂဲၤလိာ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်, အယံ ဒ်ပုၤတကလုာ်အသိး အလီၢ်အိၣ်လၢ ပကဘၣ်ပၣ်ဖိၣ်ထီၣ်ပသးဒီး ဖိၣ်လိာ်စ့ၢ်မၤသကိးတၢ်လီၤ. ပမၤအိၣ်ဒ်တပိာ်တလိာ်ပဒဲတဒုအတၢ်မၤ န့ၣ်တသ့ဘၣ်, ဒ်န့ၣ်အသိး ပတၢ်ဂဲၤလိာ်အံၤ ဒ်သိးဒီးအဂံၢ်ကဆူၣ်ထီၣ် ဒီးမၤန့ၢ်မၤန့ၢ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ် အလီၢ်အိၣ်လၢ ပကဘၣ်ဖိၣ်လိာ်စ့ၢ် ဒီးမၤသကိးတၢ်ဒီးကလုာ်ဒီးတၢ်ကရၢကရိအဂုၤအဂၤတဖၣ် လၢ ဂဲၤလိာ်ထီၣ်ဒါဝဲသးမိၤစိၣ်ရံၤ ဒီး မိၤစိၣ်ရံၤအထူသန့ ဒီးအက့ၢ်အဂီၢ်ခဲလၢာ်န့ၣ်လီၤ.

ယပုၤကလုာ် ကညီဖိ ဒီးကမျာ်ထံဖိကီၢ်ဖိ ခဲလၢာ်သ့ၣ်သ့ၣ်၊

စးထီၣ်လၢပခိၣ်ပနၢ်တဖၣ်ဂဲၤလိာ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်တ့ၢ်ဝဲ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ န့ၣ် အိၣ်ဒီးထံၣ်ကီၢ်သဲးအတၢ်ထံၣ် ဒီး တၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိလီၤတၢ်လီၤဆဲးလီၤ. စးထီၣ်လၢ ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ တီခိၣ်ရၣ်မဲဝဲ ကညီဒိကလုာ်အထံၣ်ကီၢ်သဲး အတၢ်ဟူး တၢ်ဂဲၤန့ၣ် တတူၢ်ယာ်အသးနီတဘျီဘၣ်, တယိးကဒါဘနီတဘျီဘၣ်, ဖဲအလီၢ်အိၣ်လၢကဘၣ်ဂဲၤ လိာ်တၢ်ထဲတဖုတကရၢဖိၤ အဆၢကတီၢ်ဒုၣ်လဲၣ်န့ၣ် တတ့ၢ်စၢလီၤအဂံၢ်အဘါဘၣ်, ဂဲၤလိာ်တ့ၢ်ဝဲ န့ၣ်လီၤ. ခိၣ်န့ၢ်, သိၣ်ဒု ယုၣ်ဒီးကမျာ်ထံဖိကီၢ်ဖိလၢဟ့ၣ်လီၤတ့ၢ်အတၢ်ဆၢကတီၢ်, အစုလီၢ်ခိၣ်ခိၣ်, အကပၤကဝါ, အသ့ၣ်အထံ ဒီးအသးသမူတဖၣ်န့ၣ် ပဂံၢ်ထီၣ်က့ၤအိၣ်တလၢာ်ဘၣ်.

ကမျာ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် လၢအတၢ်စံၣ်စိၣ်တဲၤစိၣ်, တၢ်ဆဲးတၢ်လၢ, တၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်ဒီး လုၢ်လၢ် ထူသန့လၢတဒ်သိးလိာ်အသးတဖၣ် ဒ်သိးဒီးအိၣ်မူသကိးဝဲလၢထံကီၢ်တဘျီယံ ဒီးလၢတၢ်မုာ် တၢ်ခုၣ်အပူၤကသ့အဂီၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်သ့ၣ်ထီၣ်သကိး ပထံပကီၢ်လၢဖဲၣ်ဒဲၣ်ဒဲၣ်မိၣ်ကရၣ်စံၣ် ကီၢ်စၢဖိၣ်အသန့ဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ. အယံ, လၢပတၢ်ဂဲၤလိာ်သ့ၣ်ထီၣ် ဖဲၣ်ဒဲၣ်ဒဲၣ်မိၣ်ကရၣ်စံၣ် ကီၢ်စၢဖိၣ်, လၢပပုၤကလုာ် ဒီးလၢပထံပကီၢ် အတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢအိၣ်ဒီး တၢ်ထဲသိးတုၤသိး ဒီးလၢတၢ်စံၣ်ညိၣ်ပၤလီၤသးအဂီၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်ဂဲၤလိာ်အံၤတုၤအကတၢ်လီၤ. ပကဘၣ်ဂဲၤလိာ် အံၤတုၤပမၤန့ၢ်တၢ်တစုလီၤ. ဖဲထံၣ်ကီၢ်သဲးတၢ်လဲလိာ်သးအိၣ်ထီၣ်ဝဲအသိး ဒ်သိးပဂံၢ်ကဆူၣ် ထီၣ်ဒီးမၤန့ၢ်တၢ်အဂီၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်ဖိၣ်လိာ်စ့ၢ်ဒီးမၤသကိးတၢ်ဒီးကလုာ်ခဲလၢာ် ဒီးကရၢကရၢ ခဲလၢာ် လၢထံၣ်ကီၢ်သဲးတၢ်သးသဒ့ၣ်အပူၤ ဒီးဂဲၤလိာ်အံၤတုၤ ပတၢ်ပညိၣ်ကွၢ်စိလၢထီၣ်ပုၤထီၣ် ဝဲတစုန့ၣ်တက့ၢ်. မိယပုၤကလုာ်ကမျာ်ထံဖိကီၢ်ဖိခဲလၢာ် မၤန့ၢ်အိၣ်ကဲးဒီးပူၤဒုၣ်ပူၤဒါခဲလၢာ် တက့ၢ်.

စိၤမူၤတူၤစ့ဖိ
ကရၢခိၣ်
ခုၣ်အဲၣ်ယုၣ်-ကညီဒိကလုာ် စၢဖိၣ်ကရၢ
လီၢ်ခၢၣ်သး